
 
Zá pis z 38. jedná ní  ABK 
ze dne 3. 11. 2011 
 

 

Z á p i s 
 

z 38. jednání Antibyrokratické komise MZe konaného dne 2. 11. 2011 
 

 

Přítomni: I. náměstek ministra Mgr. Roman Boček,MBA, Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr 

Krogman, Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Jaroslav Vojtěch, Ing. Martin Pýcha, Ing. Petr 

Mareš, Ing. Petra Škopová,MBA, Mgr. Bohdan Kysela, Lubomír Burkoň, Radomír 

Hanačík, Daniela Augustinová 

Omluveni: vrchní ředitel Sekce správní Ing. Jan Ludvík (v zastoupení p. Vladimír 

Vihan)  

Hosté: Ing. Petr Bendl- ministr zemědělství, p. Bémová- mluvčí p. ministra,              

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu, Ing. Vít Šimon, Ph. D.- zástupce Zemědělského 

svazu ČR                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Nepřítomni: Ing. Tomáš  Kreutzer, Ivan Jüptner 

                                                                                                                        

 

1.     Úvod 

 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 38. jednání ABK.        

Jednání komise se zúčastnil i ministr zemědělství Ing. Petr Bendl, p. předseda mu 

představil členy ABK a obeznámil ho s činností komise. Informoval ho o dosažených 

výsledcích, nejen co se týče řešení podnětů, ale i o vytvoření tzv. sběrné novely o 

byrokracii, vzniku Přezkumné komise PRV a rovněž o tom, že v rámci svých 



kompetencí chce ABK dosáhnout do budoucna úspěch i na úrovni jednání se 

zastupitelskou komisí proti byrokracii při EK.                                                                                                          

P. ministr si promluvil s každým členem komise, vyslechl si návrhy do budoucna a to 

nejen ohledně fungování ABK, ale i spolupráce s nevládními organizacemi, které 

členové v komisi zastupují. Považuje činnost komise za důležitou a přínosnou. Přislíbil 

aktivní pomoc při řešení problémů, které bude ABK prostřednictvím svého předsedy 

předkládat na poradu ministra. 

 

 

2.     Kontrola zápisu z 37. jednání ABK 

 

Zápis z 37. jednání ABK byl schválen bez připomínek. 

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle 

zápisu: 

 

•   Ing. Pýcha informoval o Stoiberově Antibyrokratické komisi, jejímiž členy jsou mj. 

Pavel Telička a Pekka Pessonen z evropské organizace zemědělců COPA/COGECA. Pan 

Telička je připraven vznést české požadavky na snížení byrokracie s tím, že je třeba je 

především argumentačně připravit.                                                                                                 

ABK připraví návrh podnětů, u kterých daný problém nelze řešit na úrovni práva ČR, 

neboť vyplývá z práva ES a projedná je s p. Teličkou, kterého pozve v lednu na jednání 

komise. 

  

•   Mgr. Kysela, Ing. Šebek- podnět č.1  zrušení povinné registrace na SZPI : odpověď ř. 

Fialky- povinnost vyplývá z práva ES, a je potřeba posoudit, nakolik přenesení 

povinnosti na MPO bude přínosem                                                                             

úkol:  trvá                                                                                                                                       

termín:  podat informace na únorovém jednání ABK  

                                                                                                                                                                     

•   Ing. Stehlík : rozpory u podnětů ohledně evidence(statistiky) mléka a mléčných 

kvót-  ABK požádala Mgr. Havlíčka o kontrolu plnění úkolů SZIF o neduplicitě sběrných 



hlášení v oblasti mléčných kvót                                                                                                                                                                                                          

úkol:  trvá, ve spolupráci s Mgr. Havlíčkem 

 

•   p. Vihan : zajištění předávání dat v rámci statistických šetření elektronickou 

formou přímo z centrální evidence – odeslán dopis Ing. Hrbkovi, čeká se na vyjádření                  

úkol:  projednat se správci portálů technické nastavení systému tak, aby automaticky 

generovalo na základě zadání autorizovaného uživatele potřebné statistické výkazy    

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

•   Ing. Stehlík, p. Vihan- podnět č.140 evidence včelstev, č.150 hlášení umístění 

stanovišť :                                                                                                                                     

úkol:  trvá, domluvit jednání ve složení Ing. Stehlík, ř. Tobolka a ř. Mach (SRS)          

Mgr. Kysela má podnět zahrnut v tzv. sběrné novele 

 

•   Ing. Vojtěch, Ing. Šimon- podnět č.10 prodej mléka z farem : domluvit jednání s p. 

Malenou. SZIF vyžaduje povinnost kalibrace nádrží na mléko při zpracování mléka 

pouze u mlékáren. Mgr. Havlíček podal informaci, že požadavek na ověření kalibrace 

nádrží vyplývá z předpisů EU (nařízení Komise (ES) č. 595/2004), kdy je uloženo ověřit 

přesnost přístrojů na měření objemu mléka a jeho jakosti (v ČR pak podle vyhlášky č. 

345/2002 1x za 4 roky-kalibrace přístroje, platí pro mlékárnu)                                                                                            

úkol:  trvá 

 

•   Mgr. Kysela, Ing. Stehlík- podnět č.152 přeprava zájmových a zoo zvířat :                 

úkol:  trvá, na úrovni práva ES je potřeba vyjasnit, co se rozumí „hospodářskou 

činností“, případně na úrovni ES dojednat výjimky (bod pro jednání s p. Teličkou)   

                             

•   Ing. Krogman, Mgr. Kysela- podnět č.180 novelizace legislativy společného chovu 

rohatého a bezrohého  skotu: jednání s ŘO živočišných komodit p. Hojerem- povedlo 

se domluvit na změně novely o společném chovu rohatého a bezrohého skotu, 

podklady byly předány a ŘO přislíbil jejich shrnutí v novele 

úkol:  Ing. Krogman ověří postup novely na MZe a podá informaci na příštím jednání 

ABK 

 

 



•   p. Vihan -použitelnost údajů z LPIS (ÚKZÚZ)  při vyměřování vinic v rámci 

povolování klučení- na SZIF se tvoří metodika                                                                

termín: do příštího jednání ABK podat informaci ve spolupráci s Mgr. Havlíčkem 

 

•   Mgr. Kysela- prověřit povinnost evidence všech ovocných sadů ÚKZÚZ-zjistit 

podmínky, proč se případně jde nad rámec požadavků ze strany EU                                           

úkol:  Mgr. Kysela podat informaci do příštího jednání ABK 

 

•   Ing. Stehlík- rozorávky TTP + řešení biopásů:                                                                                                                      

úkol:  trvá 

 

•   Ing. Pýcha- podněty č.13, 59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 

administrativa :  čeká se na vyjádření z ministerstva zdravotnictví ( návrh jde do 

vnitřního připomínkového řízení)                                                                                            

úkol:  trvá 

 

•   p. Vihan- podnět č.204 žádost o dotace na sadbu brambor :                                         

úkol:  trvá, čeká se na odpověď nám. Turečka 

 

•   Mgr. Kysela- podnět č.206 daň z nemovitosti :  je připraveno do sběrné novely, 

podnět se týká změny kultury zem. pozemku při změnách v katastru nemovitostí, aby 

vlastník mohl uplatnit požadavek na změnu kultury, pokud je prováděna revize 

katastru nebo obnova kat. operátu, tzn. zde je odvozenost související s platbou daní 

z nemovitostí                                                                                                                                         

úkol:  ponechat-sledovat  

 

•   úkol z jednání:  Ing. Šimon- jednání s min. financí ohledně daně z nemovitosti a 

možnosti jejího placení přímo uživatelem nájemcem na základě zmocnění 

vyplývajícího z platné nájemní smlouvy 

 



•   Ing. Pýcha, Ing. Vojtěch, Ing. Škopová- podnět č.49 registr ovcí a koz :                     

úkol:  trvá, (bod pro jednání s p. Teličkou) 

                                                                                                                                                             

•   úkol z jednání:  domluvit schůzku u p. ministra ohledně Charty práv farmáře, ve 

složení Ing. Stehlík a p. Burkoň,  úkol:  trvá, jednání zatím neproběhlo 

                                                                                                                                                               

•   Mgr. Kysela- podnět č.211 změna v nařízení vlády-zalesňování nevyužité 

zemědělské půdy :  změna programového období má nastat od roku 2014, posoudit, 

zda úpravu provést ještě v závěru současného programovacího období                                                                                                                                                                                                                        

úkol:  trvá 

                                                                                                                                                            

•   podnět č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP : p. Vihan, Ing. 

Krogman- zjistit výsledek, odpověď p. Bukovského                                                                                                                

úkol:  trvá, do příštího jednání ABK podat informace 

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.214 komplexní pozemková úprava-Hustopeče u Brna : 

předáno řediteli ÚPU, čeká se na vyjádření                                                                          

úkol:  trvá 

 

•   p. Hanačík- podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : v řešení,                          

úkol:  trvá, do příštího jednání ABK podat informace o řešení 

 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.224 vrácení žádosti do administrace : SZIF zaslal 

stanovisko, žádost o dotaci byla ukončena v souladu s Pravidly pro dané kolo příjmu 

žádosti a dané opatření. Ukončení tohoto projektu nebylo ovlivněno problémy u 

žádosti matky žadatele v PUZČ. Vyřešeno-vyřadit  

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.225 žádosti TOP-UP sestavy zvířat : úkol:  vyřadit, (řešené 

v oblasti statistiky) 

 



•   p. Vihan- podnět č.227 digitalizace pozemků od 2/2012:                                            

úkol:  trvá, zajistit výstup od ř. Tobolky (návrh metodiky řešení) 

 

•   p. Hanačík, Mgr. Havlíček-podnět č.228  odvolání MAS-Partnerství Moštěnka: SZIF 

zaslal stanovisko, podnět postoupit do Přezkumné komise PRV s návrhem ke vrácení 

žádosti zpět do administrace                                                                                                        

úkol: do příštího jednání ABK podat informace  

                                                                                           

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 

projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe.:                                                   

úkol: trvá, podat informaci o řešení do příštího jednání ABK 

 

•   Mgr. Boček- podal informaci: vstup do Portálu farmáře- heslo bude mít platnost po 

dobu 5 let 

 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   podnět č.230 připomínky k chystané novele Vyhlášky č.327/2004 Sb., o ochraně 

včel, zvěře, vodních organismů a dalších necílových organismů : Ing. Stehlík 

•   podnět č.232 novela zákona č. 246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti týrání, ve 

znění pozdějších předpisů - připomínky k § 5 : Mgr. Kysela, Ing. Šebek 

•   podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe : p. Hanačík-  úkol: do příštího jednání 

ABK podat informace  

•   podnět č.234 stížnost-jogurty : Ing. Škopová, Ing. Vojtěch, Ing. Šimon 

•   podnět č.235 stížnost-hlášení mléka : Mgr. Havlíček, p. Burkoň, p. Hanačík, Ing. 

Šebek 

•   podnět č.236 znázornění eroze v LPIS : Ing. Krogman 

 



4.     Různé, diskuse 

 

•   Ing. Pýcha oznámil odstoupení z funkce člena ABK MZe, důvodem je jeho zvolení 

předsedou Zemědělského svazu ČR a zároveň podal návrh na zvolení svého zástupce, 

kterým by se měl stát člen představenstva svazu Ing. Vít Šimon Ph. D. ze ZD Maleč.      

Ing. Stehlík mu poděkoval za dosavadní spolupráci v činnosti komise a popřál mnoho 

úspěchů v nově zvolené funkci. 

 

•   podněty, které měl v řešení Ing. Pýcha, převezme Ing. Šimon 

 

•   vzhledem k reorganizačním změnám na MZe podněty, které měl v řešení Mgr. 

Šlajs, si převzal p. Vladimír Vihan zástupce vrchního ředitele Sekce správní 

 

•   projednat výsledky z Přezkumné komise PRV na příštím jednání ABK 

 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK se uskuteční dne 14.12.2011 od 9,00 hodin 

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                          

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


